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Nr. 3 SLOTVERKLARING TRIPARTIETE CONTACTPLANBIJEENKOMST
DIE VAN 13 T/M 17 JUNI 2005 TE DEN HAAG IS GEHOUDEN.

Aan de Voorzitters van de Eerste en van de Tweede Kamer der
Staten-Generaal

Vastgesteld 17 juni 2005

De parlementaire delegaties van de Nederlandse Antillen, Aruba en
Nederland waren in het kader van het Tripartiete Contactplan van 13 tot en
met 17 juni 2005 in Den Haag bijeen. De samenstelling van de delegaties
was als volgt:

Leden Nederlandse delegatie

Leden Eerste Kamer
Prof.Dr.Ir. E. (Egbert) Schuurman (CU), Ondervoorzitter van de delegatie
Prof.Dr. W. (Wolter) Lemstra (CDA)
Drs. H. (Huub) Doek (CDA)
Mevr. J. (Hannie) van Leeuwen (CDA)
Prof.Dr. H.E.S. (Henk) Woldring (CDA)
Mevr. Mr. I. Y. (Ing Yoe) Tan (PvdA)
Mevr. M. (Marijke) Linthorst (PvdA)
J.J. (Jan) van Heukelum (VVD)
R.H. (Rob) Hessing (LPF)
Griffier:
Mevr. Mr. E.C. (Eliane) Janssen

Leden Tweede Kamer
W.I.I. (Willibrord) van Beek (VVD), Voorzitter van de delegatie
Mr. W. M. M. (Wim) van Fessem (CDA)
Mevr. Drs. W. R. C. (Mirjam) Sterk (CDA)
K. (Klaas) G. de Vries (PvdA)
J. A. W. J. (John) Leerdam (PvdA)
Ir. J.R.V.A. (Jeroen) Dijsselbloem (PvdA)
Mr. R. (Ruud) Luchtenveld (VVD)
Mevr. I. (Ineke) van Gent (GroenLinks)
Griffier:
Mevr. Drs. M.C.T.M. (Michèle) Franke
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Leden delegatie Nederlandse Antillen
D.A.S. (Dudley) Lucia, Statenvoorzitter tevens delegatieleider (PNP)
P.J. (Pedro) Atacho, comm.voorzitter; wnd. delegatieleider (PAR)
Drs. M.J. (Marco) de Castro (PLKP)
J.E. (Jopie) Abraham (DP-Bonaire)
R.T. (Ramonsito) Booi (UPB)
M.F.A. (Marcel) Gumbs (DP-St. Maarten)
J.R. (Ray) Hassell (WIPM)
W.V. (William) Marlin (NA)
J.C.A. (Julian) Woodley (DP-St. Eustatius)
Drs. L.A.A. (Leonard) Coffi (Onafhankelijk lid)
R. (Richenel) Look (FOL)
Griffiers:
Mr. F. (Frank) M. Hanze
Mevr. Mr. D.M.C. (Desiree) Lai-Promes

Leden delegatie Aruba
M.F. (Marlon) Werleman (MEP), Voorzitter Staten tevens delegatieleider
Ir E.M. (Edwin) Jacobs comm.voorzitter; wnd. delegatieleider (MEP)
V.E. Jr. (Junior) Arends (MEP)
K.S. (Kenneth) Jong (MEP)
Ir. R.M. (Robert) Maduro (MEP)
A.E. (Arthur) Panneflek (MEP)
E.B. (Edwin) Abath (AVP)
H.G. (Harry) Oplaat (AVP)
B.J.M. (Benny) Nisbet (PPA)
Griffier:
Mevr. Mr. D.N. (Darlene) Jacobs

Inleiding

De delegaties kijken met tevredenheid terug op een vruchtbare Contact-
planbijeenkomst, waarin de besprekingen openhartig en in goede sfeer
hebben plaatsgevonden. De agenda van de bijeenkomst is als bijlage
toegevoegd. De onderwerpen van de beraadslagingen zijn als volgt.

Thema I: Staatkundige Verhoudingen
Democratisch deficit Koninkrijk, alsmede de toekomst van het Contactplan

Thema II: De sociaal-economische en culturele gevolgen van de handels-
liberalisering in WTO-verband en de globalisering voor het Caraïbische
deel van het Koninkrijk

Thema III: Toelatingsregeling Antilliaanse risicojongeren

Thema IV: Toekomstig Europees en Caraïbisch drugsbeleid en het
drugsbestrijdingsbeleid in zeehavens

Een beknopt verslag van de beraadslagingen volgt. Ook de toespraken
tijdens de openingszitting op maandag 13 juni 2005 zullen als bijlagen aan
het verslag worden toegevoegd.

Conclusies

Thema Ia: Staatkundige verhoudingen

De delegaties hebben gesproken over het thema staatkundige verhou-
dingen. Nu op de Nederlandse Antillen op alle eilanden referenda zijn
gehouden ter bepaling van de toekomstige staatkundige structuur en het
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topoverleg op Sint Maarten op 26 en 27 april 2005 heeft plaatsgevonden,
zijn thans de volgende vervolgstappen voorzien:
– Door de Nederlands-Antilliaanse regering is een werkgroep ingesteld

ter voorbereiding van de komende Ronde Tafel Conferentie met van
elk eilandgebied twee leden, onder voorzitterschap van de heer Dennis
Richardson die door de Nederlands-Antilliaanse regering is aange-
wezen.

– De werkgroep dient uiterlijk op 31 juli 2005 te rapporteren aan de
regering en de eilandgebieden van de Nederlandse Antillen.

– In de maand augustus 2005 zal een topoverleg worden gehouden
waaraan deelnemen de eilandgebieden en de regering van de
Nederlandse Antillen ter bespreking van het eindrapport van de
werkgroep.

– Het standpunt van de Nederlandse regering zal naar verwachting eind
juni 2005 verschijnen.

– Na afronding van bovenstaande stappen zal een Ronde Tafel Confe-
rentie worden gehouden met Nederland, de Nederlandse Antillen,
Aruba en de eilandgebieden van de Nederlandse Antillen als
deelnemers. Ter voorbereiding hiervan zullen Koninkrijkswerkgroepen
worden ingesteld.

Op basis van de gedachtewisseling zijn de delegaties tot de onderstaande
conclusies gekomen.

1. De delegaties zijn van oordeel dat Aruba steeds betrokken dient te
worden bij de stappen van het vernieuwingsproces van de staat-
kundige verhoudingen, waarbij de Arubaanse delegatie aantekent dat
zij bereid is mee te werken onder de voorwaarde dat geenszins aan
haar autonomie wordt getornd.

2. De delegaties verzoeken de Nederlandse regering tijdens het
hierboven omschreven proces de mogelijkheid van bilaterale
verkenningen met de eilandgebieden open te laten; dit geldt in het
bijzonder voor de eilandgebieden Bonaire en Saba die voor een directe
band met Nederland hebben gekozen.

3. De delegaties dringen er bij hun respectievelijke regeringen op aan dit
tijdpad zoveel mogelijk te volgen en te bewaken.

Thema Ib. Het democratisch deficit

Met verwijzing naar het rapport Democratisch deficit Koninkrijk van
12 augustus 1998 (met nadere adviezen), besluiten de delegaties dit
onderwerp voor de volgende Contactplanbijeenkomst te agenderen. Ter
voorbereiding hiervan zullen de delegaties elk een standpunt innemen
over de bevindingen van het rapport en bezien of andere voorstellen
noodzakelijk zijn. Deze standpunten zullen vervolgens worden uitge-
wisseld.

– de toekomst van het Contactplan
De delegaties zijn verheugd over de groeiende deelname van leden van
de Koninkrijksregering aan de Contactplanbijeenkomsten en beschouwen
dit als een waardevolle verbetering. Zij spreken de hoop uit dat deze trend
in de toekomst zal intensiveren. Ook de schriftelijke voorbereiding van de
verschillende thema’s door de delegaties wordt als een pluspunt ervaren.

Thema II: De sociaal-economische en culturele gevolgen van de
handelsliberalisering in WTO-verband en de globalisering voor het
Caraïbische deel van het Koninkrijk

Op basis van de gedachtewisseling zijn de delegaties tot de onderstaande
conclusies gekomen.
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1. Het is de delegaties ter kennis gebracht dat vanaf 1 januari 2007 voor
het in aanmerking komen van EOF-middelen, regionale economische
samenwerkingsverbanden van belang zijn. De delegaties verbinden
hieraan de conclusie dat het van belang is dat de overzeese landen
tijdig binnen de regio tot economische samenwerking komen en
vragen hiervoor de steun van de Koninkrijksregering.

2. De delegaties verzoeken de Koninkrijksregering de Europese
Commissie in Brussel nadere informatie te vragen over de gevolgen
van een eventuele definitieve keuze voor UPG of LGO status voor de
twee landen overzee.

3. In navolging van het door Nederland medegefinancierde Caribbean
Rim Investment Initiative (CRII) dienen de drie landen samen te werken
aan een gezamenlijke toekomstvisie voor het Koninkrijk en die uit te
werken in een gedetailleerd ontwikkelingsplan. Randvoorwaarden voor
een gunstige en voorspoedige groei binnen het Koninkrijk zijn
duidelijkheid over de aanpak van de schuldenproblematiek, armoede-
bestrijding en in het bijzonder de staatkundige structuur.

4. In het ontwikkelingsplan moeten afspraken worden gemaakt over
investeringen in onderwijs, armoedebestrijding, schuldsanering,
ontwikkeling van de sector midden- en kleinbedrijf (MKB), met in het
bijzonder aandacht voor ondersteuning van het (midden)kader.

5. Ten aanzien van de ontwikkeling van het MKB verzoeken de delegaties
de staatssecretaris van Economische Zaken op korte termijn vanuit
Nederland een economische handelsmissie naar de Nederlandse
Antillen en Aruba te organiseren.

6. De delegaties verzoeken de Nederlandse regering te bevorderen dat
kennisondersteuning en expertise wordt verleend vanuit Nederland
voor de ontwikkeling van kleinschalige kennissectoren op de Neder-
landse Antillen en Aruba.

Thema III: Toelatingsregeling Antilliaanse risicojongeren

Aansluitend aan de inleiding van de minister voor Bestuurlijke
Vernieuwing en Koninkrijksrelaties vond een discussie plaats. Op basis
hiervan zijn de delegaties tot de volgende conclusies gekomen.
1. De Nederlands-Antilliaanse delegatie bevestigt en onderkent de

problemen met Antilliaanse risicojongeren in Nederland en op de
Antillen. Door spoedige invoering van een sociale vormingsplicht,
waarvoor de wetgeving klaar is voor openbare behandeling en met
Nederlandse steun reeds een pilot-project loopt, zullen kansarme
jongeren in de leeftijd van 16 – 24 jaar worden bijgeschoold ter
vergroting van hun succeskansen op de arbeidsmarkt.

2. De Nederlandse delegatie constateert dat een gedegen implementatie
van de sociale vormingsplicht, zowel qua programma’s als qua
toezicht op de naleving, een goede oplossing inhoudt van de proble-
matiek van Antilliaanse risicojongeren. Zij is bereid om, wanneer de
sociale vormingsplicht met Nederlandse steun in definitieve vorm van
start gaat en vervolgens effectief en handhaafbaar blijkt, zich opnieuw
te beraden over de noodzaak van de thans voorgenomen toelatings-
regeling voor Antilliaanse probleemjongeren.

3. De Arubaanse delegatie heeft kennisgenomen van de verklaring van
de minister voor Bestuurlijke Vernieuwing en Koninkrijksrelaties, dat
Arubaanse jongeren nagenoeg niet behoren tot de groep risico-
jongeren. In het licht hiervan benadrukt de Arubaanse delegatie
nogmaals het standpunt, zoals verwoord in de motie van de Staten
van Aruba d.d. 23 mei 2005, dat zij geen enkele medewerking zal
verlenen aan de invoering/uitvoering van een toelatings- en
verwijderingsbeleid voor Arubanen in Nederland. Tevens verzoekt de
Arubaanse delegatie de Nederlandse regering Nederlanders afkomstig
uit Aruba apart in het bevolkingsregister in te schrijven.
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Thema IV: Toekomstig Europees en Caraïbisch drugsbeleid en het
drugsbestrijdingsbeleid in zeehavens

Namens de minister van Justitie (die op het laatste moment verhinderd
was) sprak de plaatsvervangend directeur-generaal internationale
aangelegenheden en vreemdelingenzaken, de inleiding van de minister
uit. Op basis van de volgende gedachtewisseling zijn de delegaties tot de
volgende conclusies gekomen:

1. De delegaties verzoeken de Nederlandse regering te bewerkstelligen
dat in overleg met de regeringen van de Nederlandse Antillen en
Aruba de bestrijding van de grensoverschrijdende drugscriminaliteit in
de Caraïbische regio en tussen de landen van het Koninkrijk wordt
geïntensiveerd en gemeenschappelijk ter hand wordt genomen.

2. Ook de aanpak van de drugsverslaving dient naar hun mening in
gemeenschappelijk verband plaats te vinden.

3. De delegaties zijn bezorgd over de controle in de zeehavens van het
Koninkrijk en signaleren dat die nog niet geheel sluitend is.

Bijzonder aandachtspunt

De delegaties vragen de aandacht van de Koninkrijksregering voor het
besluit van de Amerikaanse regering om met ingang van 1 januari 2006
Amerikaanse staatsburgers te verplichten bij terugkomst van hun
buitenlandse reizen in het bezit te zijn van een geldig Amerikaans
paspoort. De maatregel zal een negatief effect hebben op de toeristische
sector en daarmee de economie van de eilanden van de Nederlandse
Antillen en Aruba. De delegaties verzoeken de minister van Buitenlandse
Zaken bij de Amerikaanse regering te bepleiten, gelijk dit ook is geschied
voor Canada en Mexico, de ingangsdatum van deze maatregel met één
jaar op te schorten tot 1 januari 2007.

Datum en onderwerpen volgende Contactplanbijeenkomst

Het presidium stelt voor de volgende bijeenkomst in het kader van het
Contactplan te houden op Curaçao van 4 t/m 7 januari 2006, met
aansluitend bilateraal overleg Nederland – Aruba tot 12 januari.

De volgende onderwerpen voor de komende tripartiete Contactplan-
bijeenkomst zijn:
1. Stand van zaken uitvoering slotverklaring
2. Democratisch deficit
3. Staatkundige verhoudingen
4. Armoedebestrijding/jeugdwerkloosheid
5. Innovatietrajecten binnen het onderwijs (incl. cultuur)

Bij verschillende onderwerpen zullen de verantwoordelijke ministers en
gedeputeerden van de verschillende eilanden worden uitgenodigd voor
het houden van een inleiding. Ook zal een werkbezoek worden gebracht
aan NGO’s.

’s-Gravenhage, 17 juni 2005

Bijlagen:
– programma Contactplanbijeenkomst 13 t/m 17 juni 2005
– openingsspeech Voorzitter van de Eerste Kamer
– openingsspeech Minister voor Bestuurlijke Vernieuwing en

Koninkrijksrelaties
– openingsspeech Statenvoorzitter van de Nederlandse Antillen
– openingsspeech Statenvoorzitter van Aruba
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– openingsspeech Delegatievoorzitter Eerste en Tweede Kamer
– verslag van de beraadslagingen
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Speech van de Voorzitter van de Eerste Kamer der
Staten-Generaal, mevr. mr. Yvonne E.M.A. Timmerman-Buck, ter
gelegenheid van de opening van de Contactplanbijeenkomst op
13 juni 2005

Collega’s, zowel van overzee als van de overzijde, minister voor Bestuur-
lijke Vernieuwing en Koninkrijksrelaties, van harte heet ik u allen welkom!

Welkom in het gebouw van de Eerste Kamer. U bent een van de eersten
die het gebouw na een lange verbouwingsperiode weer via de voordeur
en de vernieuwde, en juist opgeleverde, hal van Binnenhof 22 heeft
kunnen betreden. Niet langer is het nodig voor gasten om via de
achteringang en een sluipdoorgang de plenaire zaal te bereiken. Het is
voor mij een genoegen u in deze vergaderzaal te mogen verwelkomen en
uw Contactplanbijeenkomst in Nederland te mogen openen. Vandaag doe
ik dat alweer voor de derde keer. Dat betekent dat ik inmiddels een groot
aantal Statenleden van zowel Aruba als de Nederlandse Antillen al een
aantal malen heb ontmoet. Ook heb ik de gelegenheid gehad om met
sommigen van u meer uitgebreid te spreken. In diverse bilaterale
contacten heb ik aldus de mogelijkheid gekregen mij te laten informeren
over de actuele onderwerpen die in de Koninkrijkslanden overzee op het
ogenblik een grote rol spelen. Onderwerpen die overeenkomsten
vertonen met de thema’s die momenteel in Nederland de gemoederen zo
bezighouden. Veiligheid, de economische situatie, werkloosheid,
probleemjongeren, achterstandswijken, volksgezondheid en niet in de
laatste plaats staatkundige verhoudingen, staan immers hoog op de
politieke agenda’s van onze drie landen.

Op de agenda voor de Contactplanbijeenkomst van deze week staat dit
laatste onderwerp «staatkundige verhoudingen» als eerste thema ter
bespreking. Zowel op de Nederlandse Antillen als in Nederland wordt het
zinvol geacht de relatie met de Nederlandse Antillen te herijken. De
referenda die op de verschillende eilanden zijn gehouden, hebben tot
verschillende uitspraken geleid. Zo kiezen Curaçao en Sint Maarten in
navolging van Aruba voor de status aparte en Bonaire, Sint Eustatius en
Saba voor de status van Koninkrijkseiland. Een wijziging van de relatie
van de Nederlandse Antillen met Nederland houdt een wijziging van het
Statuut in. Hierbij zal ook Aruba een belangrijke rol spelen. Voor veel
vragen die met de opsplitsing van het land Antillen aan de orde zullen
komen, zal de komende twee jaar nog een antwoord moeten worden
gevonden. Het komt er daarbij op aan díe wegen te vinden, die de
constructieve krachten in dit proces ruim baan geven zodat neigingen tot
blokkades en verwijdering niet de toon zetten. Duidelijk zal ook moeten
zijn wat een Koninkrijkseiland is. Het rapport van de commissie-Jesurun
zal daarvoor ongetwijfeld een waardevolle en constructieve basis kunnen
leveren. Vele besprekingen zullen nog plaatsvinden, menige oplossing zal
nog moeten worden gevonden. Het is duidelijk dat het laatste woord
hierover nog niet is gezegd.

Een tweede onderwerp dat u deze week zult bespreken en dat veel
emoties heeft losgemaakt, is de nieuwe toelatingsregeling voor Antilli-
aanse en Arubaanse jongeren. Maatregelen die beogen het Antilliaanse
beleid tot sociale vorming van werkloze jongeren en vroegtijdig school-
verlaters, zogenaamde drop-outs, aan te vullen en te ondersteunen. Zo
heeft minister-president Ys vorige week namens zijn regering over de
regeling met een aantal leden van het Nederlandse kabinet gesproken.
Ook heeft hij zijn bezwaren tegen onderdelen van de regeling kenbaar
gemaakt aan de commissieleden van de Eerste en de Tweede Kamer.
Tevens heeft hij met beide Kamervoorzitters een gesprek gevoerd. Ik ga
ervan uit dat in de Contactplangesprekken deze week de emoties niet
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zullen oplaaien, maar dat u over en weer tot een goed begrip van elkaars
problemen met deze risicojongeren zult komen. Meningsverschillen
kunnen tot impasses leiden, maar zij kunnen ook momenten zijn die
dwingen tot een betere verplaatsing in elkaars overwegingen, achter-
gronden en problemen. Zij kunnen leiden tot – overdrachtelijk gesproken-
slaande deuren maar zij kunnen ook eye-openend zijn: aangrijpingspunt
voor creativiteit, ontstaan vanuit oprechte onderlinge betrokkenheid. Het
Contactplan is daarom méér dan het uitwisselen van wat informatie, méér
dan een moment om de partijpolitieke winst te maximaliseren en méér
dan een gelegenheid om nog eens al lang uitgekristalliseerde stand-
punten toe te lichten. Althans, het kán meer zijn. Het kan een meerwaarde
bieden in termen van onderling begrip, de wens om voor de samenleving
iets te betekenen, de houding om oprecht invulling te geven aan de
Koninkrijksrelaties en de ambitie om de gezamenlijke inventiviteit en
creativiteit aan te boren die burgers van volksvertegenwoordigers
verwachten én mogen verwachten.

Dames en heren, het jaar 2005 is voor onze drie landen een bijzonder jaar
en een feestelijk jaar. 2005 Is het jaar waarin wij het zilveren regeringsju-
bileum van Hare Majesteit Koningin Beatrix vieren. 25 jaar geleden, op
30 april 1980, werd Hare Majesteit in de Nieuwe Kerk in Amsterdam
ingehuldigd. De band tussen de Vorstin en de Nederlandse Antillen en
Aruba is duurzaam en hecht, even hecht en duurzaam – kan ik rustig
zeggen – als tussen de Kroon en Nederland. Daar zal een staatkundige
vernieuwing geen verandering in aanbrengen.

Wat mij voorts opvalt in het programma voor deze week is dat behalve de
minister voor Bestuurlijke Vernieuwing en Koninkrijksrelaties en de
minister van Justitie ook de gevolmachtigd minister van de Antillen en de
vertegenwoordiger van Aruba voor Europese Unie Zaken een inleiding
zullen houden. Niet alleen vindt er in het kader van het Contactplan een
gedachtewisseling plaats tussen parlementariërs van de drie landen
onderling plaats, maar wordt in toenemende mate ook interactie met
leden van de Koninkrijksregering voorzien. Ik beschouw dat als een
bijzonder positieve ontwikkeling.

Collega’s, dames en heren, nogmaals welkom. Van harte wens ik u een
vruchtbare en succesvolle contactplanbijeenkomst. Graag zie ik u terug
aan het einde van de ochtend voor de lunch in de Noenzaal. Ook die is net
gerenoveerd. Wij zullen de eersten zijn die in de nieuw ingerichte zaal
kunnen lunchen, maar ik geef u bij deze de verzekering dat u niet al te veel
als proefkonijn zult fungeren.
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Speech van de Minister voor Bestuurlijke Vernieuwing en
Koninkrijksrelaties, dhr. drs. A. Pechtold, ter gelegenheid van de
opening van de Contactplanbijeenkomst op 13 juni 2005

Vrienden van Aruba en de Nederlandse Antillen.

Dames en heren,

Het is mij een eer u hier in de Kamer toe te mogen spreken. In korte tijd
heb ik velen van u leren kennen. Deze week kunnen we dat verdiepen. Ik
zie daar zeer naar uit.

Politici en bestuurders houden zich bezig met het zoeken van oplossingen
voor problemen. Daarbij vergeten ze nog wel eens het vanzelfsprekende,
het gewone.
Ik realiseerde mij dat opnieuw tijdens mijn bezoek aan de West. Ik was
daar ook om gewone Antillianen en Arubanen te ontmoeten.
Niet dat bestuurders nu zo ongewoon zijn, maar u begrijpt wat ik bedoel.
Wat ik zag was dat de mensen op de Antillen en Aruba niet verschillen van
de mensen die ik in Wageningen heb leren kennen of in Leiden. Iedereen
wil hetzelfde. Iedereen wil voor zijn of haar kinderen en voor zichzelf
welvaart, geluk en veiligheid.
Waar wij als politici en bestuurders over praten is dan ook wat kunnen we
doen, om deze normale ambities waar te maken.
We kunnen ook samen zoeken naar oplossingen, elk vanuit zijn eigen
verantwoordelijkheid.
We kennen allemaal het beginpunt en – uitgaande van de burgers – is het
duidelijk waar we uit moeten komen. Juist u, als vertegenwoordigers van
de burgers, weet dat als geen ander.

Als we het hebben over de bestuurlijke verhoudingen binnen de Neder-
landse Antillen komt vanzelf naar voren dat de overheid – om überhaupt
wat te kunnen bereiken – betrouwbaar moet zijn en besluiten moet
kunnen nemen; en die ook uitvoeren.
Zo’n overheid – die integer en slagvaardig is – moet dan werken aan het
scheppen van een sociaal-economisch klimaat waarin gewerkt, gespaard
en geïnvesteerd wordt;
waar burgers en bedrijfsleven met op zijn minst enig optimisme naar de
toekomst kijken. Een toekomst in eigen land wel te verstaan, niet elders
als migrant.
Een belangrijk element voor een goed sociaal-economisch klimaat is
vanzelfsprekend een gedegen rechtsorde.

Als op de Antillen het gevoel bestaat dat een andere bestuursstructuur
daarbij belangrijk is, dan staat dat open voor discussie; vanzelfsprekend.
Het enige wat ik daarover nu wil zeggen dat een andere bestuursstructuur
alleen een middel is, en geen doel op zichzelf.
Het kan de burger niets schelen binnen welke structuur, zolang er maar
perspectief op vooruitgang is.
Een andere bestuursstructuur brengt immers nog geen welvaart en
vermindert ook de armoede niet! Daarvoor zijn ook andere voorwaarden
nodig. En die voorwaarden zijn wat mij betreft bepalend.
De overheidsfinanciën en de economie moeten op orde komen, dat
verdrijft de armoede; er moeten waarborgen zijn voor de rechtsorde. De
bestuurskracht moet nu al worden verbeterd .

Dames en heren. Mag ik er geen doekjes om winden?
Ik ben als lid van het Kabinet verantwoordelijk voor de relatie tussen
Nederland en de Antillen en Aruba Ik ben geen minister op de eilanden. Ik
ben bereid te helpen maar alleen als u uw verantwoordelijkheid neemt.
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Wat we ook aan plannen bespreken, het allerbelangrijkste is dat de
bestuurders van de Antillen hun eigen verantwoordelijkheid nemen, ik
herhaal het nog maar eens! Verantwoordelijkheid voor de benarde
financiële positie van het Land en de eilanden. Als daar niets aan
veranderd kunnen we spreken van een brandend schip op zee.
Dat betekent dat de overheidsbegroting structureel in evenwicht moet
komen. Dat de schuldenlast opnieuw gefinancierd wordt en dat struc-
turele hervormingen moeten leiden tot economische groei.
Ook u als vertegenwoordigers van het volk kunt daarin een rol spelen.
Ik heb het over financiën, economie en bestuurskracht. Maar er is meer.
Bij u ligt de verordening voor de sociale vormingsplicht voor. Gaat u die
deze maand nog goedkeuren?
Wanneer neemt u de voorstellen voor liberalisering van de economie
onderhanden?
Dat zelfde geldt voor zaken zoals financiering van politieke partijen,
gedragscodes voor ambtenaren, een ombudsfunctie Er zijn nog meer
punten maar ik noem nu maar even deze.

Het is geen eenvoudige opgave. Maar ik zei al aan het begin: als u weet
waar u heen wilt, en dat ligt wat mij betreft voor de hand, dan wil u ik u
helpen daar te komen.

Wat gaat er nu gebeuren?
Eind juni zullen we in het Kabinet een standpunt innemen.
Dat standpunt zal een concreet vervolg zijn op de brief van 17 december
verleden jaar aan de Tweede Kamer en dan gaan we praten met de
Landsregering over een hoofdlijnenakkoord. Ik heb het al een paar keer
gezegd. We kunnen eruit komen. We zijn allen van goede wil.
Dames en heren, ik vertrouw op de toekomst van een welvarend
Koninkrijk.
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Speech van de Delegatievoorzitter van de vaste commissies voor
Nederlands-Antilliaanse en Arubaanse Zaken uit de Eerste en
Tweede Kamer der Staten-Generaal, dhr. W.I.I. van Beek, ter
gelegenheid van de opening van de Contactplanbijeenkomst op
maandag 13 juni 2005

Zeer geachte voorzitters, dames en heren

Het is mij een groot genoegen om, als kersverse voorzitter van de vaste
commissie voor Nederlands-Antilliaanse en Arubaanse Zaken uit de
Tweede Kamer, u welkom te heten bij deze Contactplanbijeenkomst in
Nederland. Ik zie er naar uit om deze week met elk van u uitgebreid
persoonlijk kennis te maken.

Rol gastheer/delegatieleider

Naast het aanhalen van de persoonlijke contacten, hoop ik dat we er ook
dit jaar in slagen om over de geagendeerde onderwerpen openhartig met
elkaar te spreken. Mijn rol als gastheer zie ik daarbij vooral als bruggen-
bouwer, als verbinder. Zorgen dat elke deelnemer of delegatie in de
discussies voldoende ruimte krijgt om zijn/haar standpunt naar voren te
brengen. Er zijn grote verschillen van opvatting tussen de eilanden
onderling, tussen de eilanden gezamenlijk en Nederland en zeker ook
binnen de Nederlandse delegatie.
Indien nodig en wenselijk zal ik standpunten bij elkaar proberen te
brengen. Bovendien streef ik ernaar dat wij deze bijeenkomst afsluiten
met heldere en concrete afspraken. De discussies mogen fel en intensief
zijn, daartoe geven de thema’s die wij zullen bespreken ook aanleiding,
maar altijd vanuit de gedachte van respect voor elkaar en in het besef dat
wij Koninkrijkspartners zijn.

Democratische legitimatie op Koninkrijksniveau

In de afgelopen periode zijn de (Nederlandse) ministers verantwoordelijk
voor Koninkrijksrelaties aanwezig geweest bij de openingsceremonie van
de Contactplanbijeenkomsten in Den Haag. Ik ben verheugd dat de
huidige (en nieuwe) minister voor Bestuurlijke Vernieuwing en
Koninkrijksrelaties deze traditie in ere houdt. Ik ben hem erkentelijk voor
zijn komst en voor de woorden die hij zojuist tot ons heeft gesproken.

Minister Pechtold ontmoeten wij later deze week wéér om met ons van
gedachten te wisselen over de beoogde toelatingsregeling voor Antilli-
aanse risicojongeren.
En wij spreken de komende dagen met meer vertegenwoordigers van de
Koninkrijksregering; met minister Donner van Justitie debatteren wij over
het drugsbestrijdingbeleid in zeehavens. (Om ons nader te laten infor-
meren over dit onderwerp, brengen wij op dinsdag bovendien een
werkbezoek aan de haven van Amsterdam).
De Gevolmachtigde Minister van de Nederlandse Antillen en Aruba, de
heer Comenencia en mevrouw Tromp, zullen op woensdag een inleiding
verzorgen over de sociaal-economische en culturele gevolgen van de
handelsliberalisatie in WTO-verband voor het Caribische gebied.

De aanwezigheid van bewindslieden verleent het Contactplan een extra,
en meer politieke, glans. Uiteraard vormt de Contactplanbijeenkomst dé
gelegenheid voor parlementariërs van het Koninkrijk om elkaar te
ontmoeten en te spreken. Door onderlinge discussie nemen wij kennis
van elkaars standpunten en laten wij ons, al dan niet op locatie, infor-
meren door onafhankelijke deskundigen over de geagendeerde thema’s.
De betrokkenheid van bewindslieden van de Koninkrijksregering stelt ons,
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leden van de drie parlementen, echter ook in staat hen te vragen naar hun
beleidsvoornemens. Het schept bovendien gelegenheid hun besluiten te
controleren en hun resultaten te beoordelen. Daarmee presenteren wij
ons meer als gesprekspartner van de Rijksministerraad.
Tegelijkertijd kunnen ook ministers hun voordeel er mee doen; zij worden
direct en persoonlijk geïnformeerd over de wensen en zorgen die leven
onder de parlementariërs van het Koninkrijk. Daarnaast kunnen zij
aftasten wat het parlementaire draagvlak is of zal zijn voor bepaalde
maatregelen.

Met deze opzet en invulling van het Contactplan, gaan wij, ik zeg het heel
voorzichtig, een heel klein beetje in de richting van een Koninkrijks-
parlement. Over dit onderwerp is in het verleden reeds meermalen
gesproken. In 1997 hebben wij zelfs een gemengde parlementaire
werkgroep ingesteld die als opdracht had het democratische tekort bij de
besluitvorming op Koninkrijksniveau te analyseren en mogelijkheden voor
oplossingsrichtingen aan te dragen. Zoals wij allemaal weten en ook de
werkgroep in haar rapportage in 2000 concludeerde «is de problematiek
van het democratisch deficit in het Koninkrijk erg complex». Onmiddellijk
komen zaken als zetelverdeling, voorzitterschap, taken en bevoegdheden
en wijziging van het Statuut om de hoek kijken. Deze knelpunten nopen
uiteraard tot zorgvuldige afweging en besluitvorming. Maar in plaats van
te wachten tot dit alles formeel in kannen en kruiken is, weerhoudt niets
ons ervan om reeds nu al informeel overleg te plegen met vertegenwoor-
digers van de Rijksministerraad. Het democratisch deficit zullen we er niet
direct mee verminderen, maar met een geslaagde Contactplan-
bijeenkomst deze week, geven wij de discussie op dit punt alvast een
positieve start.

Laten wij ons daarbij altijd realiseren dat wij geen vertegenwoordigers zijn
van onze regeringen maar van de parlementen. Wij moeten ons de ruimte
creëren die past bij onze eigen verantwoordelijkheid. Dat biedt ons
wellicht de nodige mogelijkheden om gezamenlijk een stapje verder te
komen.
En als in een echt parlement gebruikelijk, zal van onze debatten een
beknopt verslag worden gemaakt. De Slotverklaring zal door deze
efficiëntere werkwijze concrete aanbevelingen aan de Koninkrijksregering
kunnen bevatten.

Staatkundige verhoudingen

Op welke wijze het ontbreken van democratische legitimatie op
Koninkrijksniveau kan worden ondervangen, zal zeker ook aan de orde
komen bij de besprekingen over de toekomstige staatkundige en
financiële verhoudingen binnen het Koninkrijk. Dit belangrijke thema
vormt vanmiddag de aftrap van onze Contactplanbijeenkomst. Het jaar
2005, zo zei voormalig minister De Graaf in januari van dit jaar tijdens zijn
toespraak ter opening van de Contactplanbijeenkomst te Aruba, «is een
sleuteljaar om de besprekingen over de nieuwe verhoudingen tussen de
eilanden van de Nederlandse Antillen te voeren». Hoewel er sindsdien op
alle eilanden referenda zijn gehouden en de eilandgebieden mede op
basis van deze uitkomsten bezig zijn een standpunt in te nemen over de
bestuurlijke en financiële verhoudingen, hebben diverse politieke
ontwikkelingen aan zowel Nederlandse als Antilliaanse zijde het tempo
van het besluitvormingsproces geen goed gedaan. Alle betrokken partijen
zullen dan ook een stapje extra moeten zetten zodat het afsluiten van een
Politiek Akkoord over de hoofdlijnen van het advies van de werkgroep
Jesurun, gevolgd door een Ronde Tafel Conferentie van de drie landen,
nog dit jaar kan plaatsvinden. Ik hoop vurig dat wij met onze onderlinge
besprekingen deze week het hervormingsproces een krachtige impuls
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kunnen geven. Want de titel van het rapport Jesurun zegt genoeg «Nu kan
het ............ nu moet het».

Antilliaanse risicojongeren

Over het thema van de Antilliaanse jongeren heeft de commissie NAAZ
uit de Tweede Kamer al eerder dit jaar met de afzonderlijke delegaties van
Nederlands-Antilliaanse en Arubaanse Statenleden van gedachten
gewisseld. Ook hebben de commissies NAAZ en Integratiebeleid uit de
Tweede Kamer reeds een eerste overleg met de verantwoordelijke
Nederlandse ministers Verdonk en Pechtold gevoerd over hun voornemen
tot uitwerking van een toelatingsregeling. En nog vorige week hebben de
commissies NAAZ met premier Ys over dit onderwerp gesproken. Een
zeer actueel thema dus waarvan wij allen weten hoe gevoelig het binnen
het Koninkrijk ligt. Juist hier wil ik herhalen waar ik mee begon: laat ons
kijken naar wat ons bindt. Wij allen willen voorkomen dat een groep
kansarme Antilliaanse jongeren door hun komst naar Nederland kansloos
wordt.
Nederland moet samen met de Nederlandse Antillen alles doen om deze
groep van jongeren meer kansen te bieden in de eigen regio en hen zo in
plaats van kansarm kansrijk te maken. Ik hoop dat wij onderling, maar ook
in het gesprek met minister Pechtold, openhartig en met respect voor
elkaars opvattingen kunnen spreken om zo de oplossing voor de
problematiek van Antilliaanse jongere een stap dichterbij te brengen.

Ik hoop van harte dat iedereen hier aanwezig wil en zal bijdragen aan een
succesvolle bijeenkomst. Ik zal van mijn kant er alles aan doen om dat te
bewerkstelligen.

Dank u wel.

Staten-Generaal, vergaderjaar 2004–2005, 29 965 C en nr. 3 13



Speech van de Statenvoorzitter van de Nederlandse Antillen, dhr.
D.A.S. Lucia, ter gelegenheid van de opening van de
Contactplanbijeenkomst op 13 juni

De Hoogedelgestrenge mevr. Voorzitter der Eerste Kamer der Staten-
generaal, mevr. Timmerman-Buck,
Zijne Excellentie de Minister voor Bestuurlijke Vernieuwing en Koninkrijks-
relaties, de heer Pechtold,
De voorzitter der Staten van Aruba, de heer Werleman,
De voorzitter van de commissie voor Nederlands-Antilliaanse en
Arubaanse Zaken, de heer Van Beek,
De voorzitters van de contactplancommissies van Aruba en de Neder-
landse Antillen, de heren Jacobs en Atacho.

Mijne dames en heren,

Wij staan aan het begin van alweer een nieuwe bijeenkomst van het
contactplan tussen de drie parlementen van het Koninkrijk.
Kort geleden hebben wij in de verschillende delen van het Koninkrijk der
Nederlanden herdacht dat het 50 jaar geleden is geweest dat het Statuut
voor het Koninkrijk is ondertekend. Met zijn allen hebben wij toen
herdacht de geschiedwaardige gebeurtenis welke plaatsvond met de
ondertekening van het Statuut en hebben wij gewezen op het belang van
een goede samenwerking binnen het Koninkrijk. In de loop der jaren heeft
deze samenwerking haar ups en downs gekend, doch te allen tijde zijn wij
met zijn allen bereid geweest om de goede verstandhouding met elkaar te
behouden en nieuwe positieve impulsen te geven.

Bij de opening van het contactplan in januari 2005, welke in Aruba werd
gehouden, heb ik aangegeven, dat ik niet genoeg kan onderstrepen hoe
belangrijk het is om tussen de partners van het Koninkrijk goede
onderlinge relaties met elkaar te hebben, deze te behouden en steeds te
verstevigen. Daarbij heb ik eveneens gewezen op enkele concrete
voorbeelden en heb ik gezegd dat dit in de praktijk geen onoverkomelijke
obstakels hoeft op te leveren.

Ondanks het feit dat ik toen heb moeten constateren dat de parlementaire
relaties binnen het Koninkrijk, welke de basis dienen te zijn voor de goede
onderlinge relaties tussen de volkeren van het Koninkrijk, een gevoelige
slag hebben geleden, heb ik niettemin met het nodige vertrouwen tegen
de toekomst aangekeken. Wel heb ik tegelijk ook gepleit voor een
grondige evaluatie van de zin van het contactplan. Die hartekreet wil ik
hier nogmaals laten horen. De zin en het belang van het contactplan moet
eens eindelijk een hogere plaats krijgen op onze politieke agenda. Is het
onderhand niet de tijd om zoals ik eerder al zei, om af te spreken op welke
bestendige wijze wij vorm zouden moeten geven aan onze gedachte-
wisselingen teneinde, vermeend of onvermeend, onbegrip en misver-
standen te vermijden?
Ook thans wil ik ditzelfde geluid laten horen. Ik wil dan ook thans
voorstellen dat wij bij de discussie over het thema «Democratisch deficit»
welke wij, in de loop van deze week als onderdeel van het thema
«Staatkundige Verhoudingen», met elkaar zullen hebben, het ook zullen
hebben over de structuur van het contactplan.

Voor wat betreft het hoofdthema zelf, «Staatkundige Verhoudingen», valt
het op dat de ontwikkelingen in de Nederlandse Antillen in een stroomver-
snelling zijn geraakt en dat de Nederlandse Antillen als zodanig, kennelijk,
geen lang leven meer beschoren zal zijn. De eilanden van de Nederlandse
Antillen hebben thans elk hun wensen naar buiten gebracht middels
referenda, zodat daarover geen misverstand meer bestaat. Het adagium
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«Vox Populi, vox dei», geldt eens te meer in deze context. De geuite
wensen zullen gerespecteerd dienen te worden, zeer zeker ook door de
Staten van de Nederlandse Antillen. Wij beseffen echter dat wij op dat
punt nog lang niet klaar zijn, aangezien in een komende ronde, de
partners in het Koninkrijk, samen met de eilandgebieden, bij elkaar
moeten gaan zitten. De nodige conferenties hierover staan in de start-
blokken; zijdens de Staten van de Nederlandse Antillen is er reeds met
belangstelling gekeken en geluisterd naar het een en ander, teneinde bij
de behandeling van de noodzakelijke wetgeving terzake, de juiste
beslissingen te kunnen nemen.
Van deze plaats af wens ik de betreffende delegaties de nodige wijsheid
toe in het belang van de bevolkingen van de Nederlandse Antillen en
uiteraard ook in het belang van die van het Koninkrijk.

Niettemin dames en heren, zullen wij moeten erkennen dat het thema wat
ons heden ten dage het hevigst bezighoudt, niet is het thema van de
Staatkundige Verhoudingen, doch het onderwerp Toelatingsregeling
Antilliaanse risicojongeren. Mede op basis van de indertijd door de
Tweede Kamer aangenomen motie, waarin wordt aangedrongen op het
instellen van een toelatingsregeling voor Antilliaanse en Arubaanse
jongeren, heeft de Minister voor Vreemdelingenzaken en Integratie
besloten beleid te maken waarin deze toelatingsregeling is opgenomen.
Het is nuttig te weten dat zijndens de bestuurders van de Nederlandse
Antillen in ieder geval de bereidheid bestaat om mee te denken aan het
formuleren van voorstellen terzake die de oplossing van het probleem
voor ogen hebben. Vandaar dat de Staten van de Nederlandse Antillen de
komst van onze Minister-President naar Nederland van harte hebben
ondersteund.
Tijdens zijn bezoek alhier heeft de Minister-President aangegeven dat het
probleem niet alleen een Nederlands probleem is, doch iets waar het
Koninkrijk zich over dient te buigen om samen naar oplossingen toe te
werken. Verder heeft hij zowel de Nederlandse bewindslieden als het
Nederlands Parlement in kennis gesteld van het ontwerp Sociale
Vormingsplicht krachtens welke die bepaalde groep jongeren in de
Nederlandse Antillen, op verplichte basis, de nodige vorming wordt
gegeven en waarbij hen bepaalde technieken worden bijgebracht
teneinde hen voldoende weerbaar te maken.
Van verschillende hoeken wordt opgemerkt dat de Nederlandse Antillen,
krachtens de Landsverordening Toelating en Uitzetting zelf restricties
opleggen aan Europese Nederlanders die zich aldaar willen vestigen. Voor
de helderheid is het goed op te merken dat die regeling werd ingevoerd in
de tijd dat de overkomst van deze Europese Nederlanders, van Neder-
landse zijde zelf, niet zo welkom was. Daar komt bij dat deze regeling zich
richt op het individu, terwijl het huidige voorstel van de Nederlandse
Minister zich richt op een hele groep tegelijk. Doch bovenal, dames en
heren, is het voorgenomen voorstel van de Nederlandse Minister tegen de
geest van het Statuut, de hoogste regeling in het Koninkrijk waarbij de
landen met elkaar hebben afgesproken nauw met elkaar samen te werken
en elkaar te ondersteunen daar waar dat noodzakelijk is ter bevordering
van het welzijn van de bevolkingen van de landen. Hoe juridisch water-
dicht de maatregel ook moge zijn, het geeft wel aan dat hiermee de
verhoudingen binnen het Koninkrijk ernstig worden verstoord. Ik ga er
van uit dat het nog niet te laat is om ons te bezinnen op de voorgenomen
maatregel en dat wij tijdens de komende besprekingen elkaar op dit punt
kunnen vinden. Het optimisme dat ik afgelopen januari had, leeft nog
steeds in mij. Ik ben er zeker van dat wij van de kant van de Nederlandse
Volksvertegenwoordiging de nodige steun zullen krijgen.
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Dames en heren, ik zal u niet langer ophouden. Ik wens u allen vruchtbare
discussies toe tijdens de komende dagen en dat wij na afloop met
tevredenheid kunnen terugblikken op deze bijeenkomst.

Ik dank u.
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Speech van de Statenvoorzitter van Aruba, dhr. M.F. Werleman,
ter gelegenheid van de opening van de Contactplanbijeenkomst
op 13 juni 2005

Collega’s Geachte dames en heren,

Inleiding

Allereerst zou ik namens de gehele Arubaanse delegatie willen stellen dat
het ons bijzonder verheugt weer in uw midden aanwezig te zijn voor een
Tripartite Contactplanbijeenkomst. Ik heb ik u reeds in januari van dit jaar
op Aruba mogen welkom voor een Contactplanbijeenkomst onder zeer
natte omstandigheden. De vooruitzichten voor deze week zijn wat dat
betreft gunstiger. Het is overbodig het belang van deze contacten te
benadrukken. De gesprekken met de bewindslieden, zoals voor het eerst
gedaan op Aruba in januari, zijn een welkome uitbreiding van het
contactplan.

Toelatingsregeling

Zaken die in januari zijn besproken zijn deels uitgewerkt terwijl andere
juist meer vragen hebben opgeworpen. Motie-Sterk heeft op Aruba veel
stof doen op waaien maar de laatste beslissingen van minister Verdonk
zelf veel meer. Haar voorgenomen toelatings- en terugkeerregeling voor
Antillianen staat zelfs niet meer ter discussie en dat het een winst is voor
de Nederlandse regering dat zij daarbij de heer Ys niet nodig heeft.
Als hier gesproken wordt over Antillianen moet dat extensief worden
gelezen. Arubanen vallen er ook onder. Eerlijkheid en respect jegens
Aruba gebiedt dat indien een regeling in welke vorm dan ook, Aruba
direct raakt en gevolgen heeft voor de Arubaan, Aruba genoemd zou
moeten worden in de citeertitel. Aruba heeft immers sinds 1 januari 1986
de status van land en moet niet in de vorm van een voetnoot betrokken
worden.

In een motie van 23 mei jl. hebben de Staten van Aruba zeer duidelijk
gesteld hoe zij hiertegenover staan. Aruba is en blijft principieel tegen elke
regeling die discriminatoir is. De Minister pretendeert echter dat zij het
recht aan haar kant heeft. Het Koninkrijk kent één soort Nederlander die
allen hetzelfde paspoort mogen gebruiken. Met de voorgenomen regeling
zullen de Arubanen en de Antillianen tot tweederangs burgers worden
gedegradeerd. In deze moet ik dan denken aan «Animal Farm» van
George Orwell. Napoleon zou weleens gelijk kunnen hebben wanneer hij
zegt: «All animals are equal, but some are more equal than others.» Het is
niet netjes! Zo gaan wij niet met elkaar om in het Koninkrijk.

Wij kunnen ons niet vinden in een systeem van willekeur waarin onze
burgers mogelijk in het onderwijs en arbeidsmarkt een andere behan-
deling zullen of kunnen krijgen. Dergelijke stigmatisering past niet in een
Koninkrijk waar als uitgangspunt geldt de gelijkwaardigheid van de
partners en de wil elkander hulp en bijstand te verlenen.

Staatkundige verhoudingen

Aruba heeft zoals eerder gesteld op 1 januari 1986 een aparte status
gekregen binnen het Koninkrijk. Naar aanleiding van het rapport-Jesurun
hebben de individuele eilanden van de Nederlandse Antillen zich in een
referendum uitgesproken hoe elk van hen hun staatkundige toekomst wilt
zien. Het volk heeft gesproken en er moet naar het volk geluisterd worden.
Aruba heeft zich in een recente motie uitgesproken tegen het rapport-
Jesurun. Het rapport heeft naar de mening van Aruba haar werkgebied
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overschreden en zich uitgelaten over zaken die Aruba direct raken en
consequenties voor Aruba zal hebben zonder dat Aruba enig inbreng
heeft gehad in de totstandkoming. Het aanbieden van een concept rapport
aan Aruba kan geenszins gezien worden als Aruba betrekken bij de
totstandkoming. Het concept werd ter kennisgeving aangenomen. Een en
ander sluit niet uit dat Aruba zich zal inspannen voor de andere Antilli-
aanse eilanden en meer zal werken aan de herstructurering van de
Nederlandse Antillen. Zij hebben immers ook het recht om zich te
ontplooien en zorgen dat hun respectieve bevolking een grotere welvaart
toekomt. Aruba is onder geen beding voornemens haar status aparte in te
leveren of dat er wijziging komt in de rechten die zij sinds 1 januari 1986
heeft verworven.

Drugsbeleid

Aruba als eiland ligt op de aanvoerroute voor drugs naar Europa via
Nederland. Een onaangename waarheid die Nederland niet graag onder
ogen wilt zien. Aruba heeft geen productiefaciliteiten noch plantages maar
is wel tussenstation in de drugsketen. Door de verscherpte maatregelen
en 100% controle op Schiphol blijft steeds meer drugs op Aruba achter die
gaande weg voor steeds meer jongeren beschikbaar wordt. De Arubaanse
instanties die zich inzetten voor de preventie en rehabilitatie van de
Arubaanse drugsverslaafden doen een fantastisch werk. Zonder hulp van
de regering en in groter verband van Nederland en de EU zal hun werk
slecht een kleine groep verslaafden bereiken. Wij worden vanuit het
Zuid-Amerikaanse vasteland belaagd met drugsaanvoer en Aruba moet
de consequenties hiervan dragen. Nu worden wij ook vanuit het
moederland als doorvoerhaven van XTC gebruikt. Er geldt geen 100%
controle voor vertrekkende passagiers. Het zou jammer zijn dat de
achterliggende gedachte is dat als de XTC-koeriers op Aruba gepakt
worden, het een probleem van Aruba is.

Collega’s

Het Contactplan is het juiste forum om deze problemen in alle openheid
bepreekbaar te stellen. De onderwerpen die besproken zullen raken ons
allen. De consequenties van het al dan niet acteren zullen enig moment in
de toekomst de kop opsteken en het is nu dat wij de nodige afspraken
moeten maken, met alle respect en begrip, het kader moeten aanbrengen
waarin wij in de toekomst moeten handelen.
Wij allen samen moeten zorgen dat het goed gaat met onze respectieve
landen. Wij zijn degenen die moeten zorgen dat waarden en normen
gegarandeerd worden en dat legt op ons allen een grote verantwoorde-
lijkheid. Een verantwoordelijkheid die wij allen getoond hebben bereid zijn
te dragen anders zaten wij vandaag niet hier.

Ik dank u voor uw aandacht.
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Programma Contactplanbijeenkomst van 13 t/m 17 juni 2005 in
Den Haag

MAANDAG 13 JUNI 2005

Locatie: Tweede Kamer; Eerste commissiekamer

09.30 uur
Ontvangst van de Voorzitters van de Staten van de Nederlandse Antillen
en Aruba door de Voorzitter van de Tweede Kamer

Locatie: Eerste Kamer; Eerste commissiekamer

10.00 – 11.00 uur
Presidiumoverleg

Locatie: Eerste Kamer; Plenaire vergaderzaal

11.00 uur
openingsspeech door de Voorzitter Eerste Kamer
openingsspeech door de Minister voor Bestuurlijke Vernieuwing en
Koninkrijksrelaties
openingsspeech door de Statenvoorzitter Nederlandse Antillen
openingsspeech door de Statenvoorzitter Aruba
openingsspeech door de Delegatievoorzitter Eerste en Tweede Kamer

Locatie: Ministerie van Algemene Zaken; Binnenhof 19

12.30 – 13.30 uur
Ontvangst door de Minister-President, de heer J.P. Balkenende

Locatie: Eerste Kamer; Noenzaal

13.30 – 15.00 uur
Lunch aangeboden door de Voorzitter van de Eerste Kamer, mevrouw
Y.E.M.A. Timmerman-Buck

Locatie: Tweede Kamer; Suze Groenewegzaal

15.15 – 17.15 uur

Thema I: Staatkundige Verhoudingen

Discussie

DINSDAG 14 JUNI 2005

Locatie: Wilhelminapoort (instapplaats Haringkar)

08.00 – 16.30 uur
Werkbezoek Amsterdamse haven
Zie bijlage voor het programma

Locatie: Hotel Crowne Plaza Promenade te Den Haag

19.00 – 21.00 uur
Borrel aangeboden door de Gevolmachtigde Minister van de Nederlandse
Antillen, de heer P.R.J. Comenencia
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WOENSDAG 15 JUNI 2005

Locatie: Tweede Kamer; Suze Groenewegzaal

Thema II: De sociaal-economische en culturele gevolgen van de
handelsliberalisering in WTO-verband en de globalisering voor het
Caribische deel van het Koninkrijk

10.00 – 10.30 uur
Inleiding door de Gevolmachtigde Minister van de Nederlandse Antillen,
de heer P.R.J. Comenencia

10.30 – 11.00 uur
Inleiding door de Gevolmachtigde Minister van Aruba, mevrouw A.A.
Tromp-Yarzagaray, en de vertegenwoordiger van Aruba voor Europese
Unie Zaken, Kabinet van de Gevolmachtigde Minister, de heer C.D. James

11.00 – 12.30 uur
Discussie

Locatie: Buitenhof 39/42; Buitenhofzaal

12.45 – 14.15 uur
Lunch restaurant Marc Smeets (Corona)

Locatie: Tweede Kamer; Suze Groenewegzaal

14.30 – 17.00 uur

Voortzetting Thema I: Staatkundige Verhoudingen

Discussie

Locatie Arubahuis, Schimmelpennincklaan 1, Den Haag

18.00 – 19.30 uur
Borrel aangeboden door de Gevolmachtigde Minister van Aruba,
mevrouw A.A. Tromp-Yarzagaray, en de Voorzitter van de Staten van
Aruba, de heer M.F. Werleman

DONDERDAG 16 JUNI 2005

locatie: Tweede Kamer; Suze Groenewegzaal

Thema III; Toelatingsregeling Antilliaanse risicojongeren

10.00 – 10.30 uur
Inleiding door de Minister voor Bestuurlijke Vernieuwing en Koninkrijks-
relaties, de heer A. Pechtold

10.30 – 12.00 uur
Discussie

Locatie: Korte Houtstraat 4

12.15 – 13.45 uur
Lunch in De Basiliek

Locatie: Tweede Kamer; Suze Groenewegzaal
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Thema IV: Toekomstig Europees en Caraïbisch drugsbeleid en het
drugsbestrijdingsbeleid in zeehavens

15.00 – 16.00 uur
Inleiding door de plaatsvervangend Directeur-Generaal Internationale
Aangelegenheden en Vreemdelingenzaken van het ministerie van Justitie,
de heer drs. A. IJzerman MPA

16.00 – 17.30 uur
Discussie

Locatie: Tweede Kamer; Koffiekamer

18.30 – 19.15 uur
Aperitief

Locatie: Tweede Kamer; Rooksalon

19.15 – 22.00 uur
Diner aangeboden door de Voorzitter van de Tweede Kamer, de heer F.W.
Weisglas

VRIJDAG 17 JUNI 2005

Locatie: Tweede Kamer; Suze Groenewegzaal

10.00 – 12.30 uur
Bespreking en vaststelling Slotverklaring

Locatie: ledenrestaurant in de Tweede Kamer

12.30 – 14.00 uur
Lunch

Locatie: Tweede Kamer; Suze Groenewegzaal

14.15 – 15.00 uur
Bespreking en vaststelling Slotverklaring

Locatie: Tweede Kamer; Suze Groenewegzaal

Omstreeks 15.30 uur
Persconferentie

Locatie: Pulchri Studio, Lange Voorhout

18.30 – 19.15 uur
Aperitief

Locatie: Pulchri Studio, Lange Voorhout 15

19.15 – ± 22.00 uur
Slotdiner; aangeboden door de Minister voor Bestuurlijke Vernieuwing en
Koninkrijksrelaties, de heer A. Pechtold
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